
 

 

 
   
 
 
 

 

 

 

Under vissa epoker har estetiken ett värde, 
oavsett penningmässiga resonemang. Under 
andra epoker har gett estetiken värdet noll 
eftersom det som inte kan mätas i pengar inte 
heller kan har något värde. Vilken epok vi är 
inne i under 2020-talet? 
 
Elkrafthistorien handlar om en tidrymd av runt 
130 år, från trefasteknikens genombrott under 
1890-talet fram till idag, när samhället har blivit 
genomelektrifierat och el en vardagsvara. El 
betraktar vi som en självklarhet, nästan en 
banalitet, något som bara finns. Därmed har 
kraftindustrins yttre förpackningar, 
byggnaderna, också blivit ganska ointressanta 
för de flesta . De har ingen nimbus av 
storslagenhet. De symboliserar inte något 
särskilt, och de väcker därför inte något 
engagemang. Byggnaderna och 
anläggningarna ska bara finnas, men inte 
sticka ut. De är vardag, och vardagen klarar sig 
bra utan symboler. 
 
VBIK-medlemmen Per Stymne med flertal år 
på HVDC och såsom journalist ger sin syn. 
 

Kraftindustrins arkitektur har 
utvecklats från pampiga och 
monumentala till avskalade och 
anonyma, ofta dolda anlägg-
ningar. Teknikhistorien har dels 
styrts av rent tekniska krav, 
möjligheter och begränsningar, 
men också av hur arkitekturen 
och dess plats i samhället har 
förändrats. 
 
Utvecklingen har handlat om ett 
ständigt växelspel mellan 
elektroteknik och byggnads-
teknik, form, funktion, estetik 
och, förstås om pengar. 
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Kraftstationsarkitektur 
Från slott till jordkula 

TID: ONSDAG DEN 13 OKTOBER, 2021   kl. 18:00 
PLATS: KYRKSKOLANS AULA, Ludvika  
Ingen förtäring denna gång! Mingel i foajén från 17:00 
 
Kyrkskolans Aula tillåter med sitt stora antal sittplatser att vi kan  
uppnå god social distansering! 
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